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تزوير اروپايي
 در خدمت فتنه امريكايي صهيونيستي

قطعنامه پيشنهادي سه كش��ور اروپايي به ش��وراي حكام آژانس 
بين المللي انرژي اتمي در م��ورد فعاليت هاي هس��ته اي ايران كه 
مبتني بر گزارش هاي موهوم صهيونيست ها عليه فعاليت هسته اي 
ايران تنظيم ش��ده و درنهايت مبناي كار شوراي حكام براي صدور 
يك قطعنامه عليه ايران قرارگرفته است، زمينه ساز دور جديدي از 
تحركات امريكايي- صهيونيستي عليه نظام جمهوري اسلامي شده 
كه در وراي آن مي توان اهداف پنهان غرب براي چالش آفريني در 
فضاي داخلي ايران را مش��اهده كرد. چالش هايي كه از منظر آنان 
بايد شكست هاي نظام سلطه از نظام اس��لامي در عرصه منطقه اي 
و بين المللي را در داخل جبران كرده و نظ��ام را وادار كند كه يا در 
برابر غرب تس��ليم و همچون گاوهاي شيرده خليج فارس شوند و يا 
به زعم برايان هوك مسئول گروه اقدام امريكا عليه ايران، فروپاشي 

دروني را بپذيرند.
بنا بر گ��زارش راديو فردا ش��وراي حكام آژان��س بين المللي انرژي 
اتمي كه در وين مستقر اس��ت، روز جمعه، ۳۰ خردادماه، قطعنامه 
توبيخي پيشنهادي سه كشور اروپايي فرانسه، آلمان و بريتانيا درباره 
فعاليت هاي هسته اي ايران را تصويب كرد. تصويب اين قطعنامه به 
فش��ار ها بر ايران مي افزايد تا به بازرس��ان آژانس اجازه دهد از »دو 
سايت مشكوك هسته اي« بازديد كنند. از كشورهاي عضو شوراي 
حكام، ۲۵ كشور به اين قطعنامه رأي مثبت دادند، هفت كشور رأي 

ممتنع دادند و دو كشور چين و روسيه مخالف بودند. 
سايت هاي مورداشاره در گزارش صهيونيست ها كه مبناي قطعنامه 
شوراي حكام قرارگرفته است ، همان سايت هايي هستند كه يك بار 
در دوران مذاكرات هس��ته اي ايران با 1+۵مورد بازرس��ي دبير كل 
آژانس قرارگرفته و بر مبناي آن پرونده هس��ته اي ايران مختومه و 
برجام به تصويب رسيده بود ، حال با تحريك صهيونيست ها و اقدام 
مزورانه تروئيكاي اروپايي  بار ديگر اين پرون��ده به جريان افتاده و 
امريكايي ها بنا دارند با اتكا به آن و فش��ار و تحريم عليه مردم ايران 

بالاخره سد نفوذناپذيري و مقاومت ايران را بشكنند. 
علاوه بر آن ، اين سه كشور اروپايي درحالي كه در سال هاي اخير با 
عدم اجراي تعهدات خود در برجام، اين س��ند بين المللي را از حيز 
انتفاع س��اقط كرده اند، با ادعاي اينكه به طور كامل متعهد به مفاد 
برجام هستند، از لغو تحريم هاي تسليحاتي ايران كه مطابق قطعنامه 
۲۲۳1 شوراي امنيت سازمان ملل متحد در ماه اكتبر)مهر( آينده 
روي خواهد داد، به ش��دت اعلام نگراني كرده و خواسته اند كه اين 

تحريم ها تا اكتبر سال ۲۰۲۳ پابرجا بماند. 
بعدازاين مصوبه بود كه س��فير امريكا در آژان��س بين المللي انرژي 
اتمي ، اعلام مي كند كه حالا توپ در زمين ايران است و نخست وزير 
رژيم صهيونيس��تي هم دو روز بعد از صدور قطعنامه شوراي حكام 
آژانس بين المللي انرژي اتمي با استقبال از آن گفته است كه جهان 
متوجه واقعيتي شده كه اسرائيل س��ال ها در مورد تهديدات برنامه 
هسته اي ايران بيان مي كرد. ژنرال بني گانتز، وزير دفاع جديد رژيم 
صهيونيستي، نيز جمعه در توئيتر خود با استقبال از قطعنامه »مهم« 
آژانس نوشته بود كه »اسرائيل به ايران امكان نخواهد داد به توانايي 

هسته اي )نظامي( برسد.«
بعد از طي اين فرايند بود كه دونالد ترامپ رئيس جمهور امريكا در 
يك س��خنراني انتخاباتي   مي گويد كه اگر ايران تا انتخابات امريكا 
منتظر بماند، بايد براي توافق دو برابر هزينه كند. وي روز شنبه ۳1 
خرداد در شهر »تالس��ا« در ايالت اكلاهما با تأكيد بر اينكه »ايران 
به شدت مي خواهد يك توافق انجام دهد«، گفت كه ايراني ها منتظر 
هس��تند چون به خاط��ر توصيه هايي ك��ه از رقباي او مي ش��نوند، 
مي خواهند ببينند چه كسي در انتخابات رياست جمهوري امريكا 
پيروز مي ش��ود. ترامپ افزود: من به آنها گفتم. ما مي توانيم منتظر 
بمانيم اما وقتي من پيروز شدم، شما هزينه  بالاتري را براي توافقي 
كه اكنون مي توانيد داشته باشيد، بايد بپردازيد. او تأكيد مي كند كه 
ايران مي تواند صبر كند اما بعد بايد هزينه بزرگ و وحش��تناكي را 

براي توافق بپردازند. 
مروري بر كارنامه رفتار اروپايي ها در مقابله با ايران نشان مي دهد كه 
برخلاف امريكايي ها)حداقل جمهوريخواهان(كه همواره تلاش دارند 
با فشار و تحريم اراده خود را بر ايران تحميل كنند ، رفتار اروپايي ها 
مبتني بر فعال سازي گسل هاي داخلي براي ايجاد فتنه در كشور با 
بهره گيري از عوامل نفوذي داخلي است و به همين دليل است كه در 
جريان فتنه 88 مهم ترين تمركز آنها بر ايجاد و تشديد فتنه داخلي 
بود اما اكنون در اجراي اين س��ناريو امريكايي ها ني��ز با اروپايي ها 

همگام شده و يك هدف مشترك را دنبال مي كنند .
درروند تحولات اخير نيز با توجه به ناتواني غرب در شكس��ت اراده 
و مقاومت مردم ايران از طريق تهديد نظامي و چالش س��ازي هاي 
امنيتي و تسليم و به سازش كشاندن نظام اسلامي ، اميد اروپايي ها 
و گردانندگان كاخ س��فيد به اين اس��ت كه بتوانند با بهره گيري از 
پيامدهاي تحريم هاي اقتصادي و ايجاد چالش دروني در كش��ور و 
دامن زدن به اعتراضات اجتماعي ، نظام اس��لامي را وادار به تسليم 
نمايند . اوج سناريوي مش��ترك و چندمرحله اي امريكا و اروپا را در 
اين جمله ترامپ مي توان ديد كه مي گويد: ايران مي تواند صبر كند 

اما بعد بايد هزينه بزرگ و وحشتناكي را براي توافق بپردازند. 
 در اين زمينه البته آنچه مورد استناد دشمن است تأثير تحريم ها، 
وضع دستگاه هاي اجرايي در مقابله با آن و درنتيجه افزايش مشكلات 
معيشتي و كاهش آستانه تحمل مردم است كه بر اساس برآورد آنها 
مي تواند منجر به گس��ترش نارضايتي عمومي، ايجاد اغتش��اش و 

مشكلات امنيتي فراگير در كشور شود. 
در اين زمينه به چند نكته مي توان اشاره كرد: 

1- پس از خروج ترامپ از برجام ، تصور امريكايي ها اين بود كه اين 
خروج و تشديد تحريم ها منجر به فروپاشي اقتصادي ايران و نهايتاً 
تس��ليم ايران خواهد شد. اما اتخاذ سياس��ت مقاومت فعال از سوي 
ايران كه با تقويت اقتدار دفاعي و بازس��ازي برخ��ي از ظرفيت هاي 
ازدست رفته هس��ته اي همراه ش��د ، عملًا موقعيت ايران را در اين 
مواجهه تحكيم كرد. اين واقعيت را اين روزها در اعتراف جان بولتن 
مش��اور پيش��ين امنيت ملي امريكا مي توان ديد، آنگاه كه مي گويد  
ترامپ مي خواست با خروج از توافق هسته اي ايران را وادار به تسليم و 
مذاكره مجدد كند. اما اين انتظار و ابتكار هرگز از سوي رهبران ايران 
محقق نشد. بنابراين جاي تعجب نيست كه او بخواهد راهي را براي 

آغاز گفت وگو با ايران بيابد. 
 ۲- فشار سياسي و اقتصادي امريكا و اروپا تنها به موضوع هسته اي 
ايران ارتباط نداش��ته و نگراني آنها از روند گس��ترش تفكر انقلاب 
اسلامي و نفوذ منطقه اي وتوان موشكي ايران است و به همين دليل 
آنچه امروز درباره ايران اتفاق افتاده، نهايت فش��اري اس��ت كه آنها 
مي توانستند عليه ايران اعمال كنند. مواضع اخير اروپايي ها بيانگر آن 

است امروز ابتكار عمل در دست ايران است. 
۳-  اگرچه همچون گذشته اين نقشه دشمنان هم توسط مردم ايران 
به شكست مي رسد ، اما در اين مواجهه دادن پالس به دشمن از سوي 
برخي مسئولان نسبت به شرايط سخت كشور و درعين حال انفعال 
وبي تفاوتي نسبت به روند فزاينده قيمت ها و افزايش فشار بر اقشار 

محروم جامعه و صرفاً اكتفا به گفتاردرماني پذيرفتني نيست . 
۵- در اين مواجهه اين روزها جاي خالي مديران انقلابي و توانمند در 
عرصه اجرايي كشور خودنمايي مي كند و متأسفانه اين اقشار محروم 

جامعه هستند كه بايد تاوان آن را بپردازند. 

عباس حاجي نجاري

در گام دوم انق�اب اس�امي از الگ�وي دف�اع مقدس ب�ه عنوان 
الگويي الهام بخش و بی بدي�ل بهره مي بريم و  بحم�دالله امروز به 
رغم تمامي دش�مني ها در بهترين ش�رايط دفاع به سر مي بريم. 
به گزارش سپاه نيوز، سردار علی فضلی جانشين معاون هماهنگ كننده 
سپاه در نشست خبري تشريح برنامه هاي بزرگداشت چهلمين سالگرد 
دفاع مقدس با گراميداشت ياد و خاطره امام و شهداي انقلاب اسلامي، 
دفاع مقدس و مدافعان حرم اظهار كرد: پس از تجاوز رژيم بعث عراق به 
خاك ميهن اسلامي ما، با فرمان امام خميني )ره( مردم به ميدان آمدند 
و در قالب بسيج به ياري برادران ارتش قهرمان آمدند و دشمن را كه در 
خواب و خيال تصرف سرزمين عزيز ما بود عقب راندند و جنگ تحميلي 

را به دفاع مقدس مبدل كردند. 
وي با تأكيد بر اينك��ه دفاع مقدس ما تقابل فقير و غن��ي بود كه در آن 
مستضعفين براي دفاع به ميدان آمدند، افزود: وحدت و همدلي خانواده 

نيروهاي مسلح در دوران دفاع مقدس دستاوردهاي ارزشمندي همچون 
فتح بستان، فتح المبين، عمليات بيت المقدس و فتح خرمشهر را رقم 
زد.  رئيس ستاد بزرگداشت چهلمين سالگرد دفاع مقدس در تشريح 
برنامه هاي س��الگرد دفاع مقدس امس��ال گفت: امروز در بزرگداشت 
حماسه و جهاد دفاع مقدس خانواده بزرگ نيروهاي مسلح برنامه هايي 
را پيش بيني كرده اند و ما مفتخريم در سپاه و بسيج ۴۰ هفته را به ياد 
۴۰ هفته فتوحات دوران دفاع مقدس برنامه هايي را اجرا كنيم و نيروهاي 
زميني، هوافضا، دريايي، قدس و سازمان بسيج در تحقق اين برنامه ها 
نقش آفريني مي كنند. وي خاطرنشان كرد: در گام دوم انقلاب اسلامي از 
الگوي دفاع مقدس به عنوان الگويي الهام بخش و بي بديل بهره مي بريم 
و به حمدالله امروز به رغم تمامي دشمني ها در بهترين شرايط دفاع به 
سر مي بريم.  جانشين معاون هماهنگ كننده سپاه با بيان اينكه ما به 
شهداي مان اقتدا مي كنيم، گفت: برخي  از اين شهداي والامقام الگوهاي 

بي بديلي هستند مانند شهيد چمران، شهيد صياد شيرازي و شهيد عزيز 
ما حاج قاسم سليماني كه با همان الگوي دفاع مقدس جبهه مقاومت را 
هم اداره كردند و انقلاب اسلامي امروز سربلند در دفاع از آرمان ها است. 
سردار فضلي با اشاره به وجود تمايز برگزاري چهلمين سالگرد بزرگداشت 
دفاع مقدس نسبت به سال هاي ديگر گفت: امسال به دليل شروع ويروس 
كرونا و شرايطي كه با آن مواجه هستيم، برنامه هاي گراميداشت چهلمين 
سالگرد دفاع مقدس به طور عمده با بهره گيری از ظرفيت هاي رسانه ملي 
و فضاي مجازي به انجام خواهد رسيد، اما در شهرهاي داراي وضعيت 

سفيد و بدون خطر برنامه هاي ميداني اجرا مي شود. 
  وي شعار بزرگداشت چهلمين سالگرد دفاع مقدس را » ما قوي هستيم« 
عنوان و تصريح كرد: برنامه هاي چهلمين سالگرد دفاع مقدس از سوم 
خرداد آغاز ش��ده و طي ۴۰ هفته بيان حماسه هاي دفاع مقدس تداوم 

خواهد داشت. 

سردار فضلي: در بهترين شرايط دفاعي قرار داريم

رئيسي در گفت وگوي تلويزيوني: 

خبرنگارها فساد را بگويند در امانند

»هرچه بيشتر به شفافيت توجه شود زمينه هاي 
فساد را از بين مي برد. هيچ منطقه ممنوعه اي در 
قوه قضائيه نداريم. خط قرمز مبارزه با فساد بي 
استناد حكم كردن و بي استناد نظر دادن است. 
اگر كسي امروز به مسئولي، به وزيري، به قاضي 
يا به بنده حرفي زد، اينكه عليه نظام نيس�ت؛ 
عليه نظام حرف زدن يا عليه نظام اقدام كردن، 
غيراز عليه يك فرد يا مسئول حرف زدن است. «
اين عبارات بخشي از سخنان مهم آيت الله رئيسي، 
رئيس قوه قضائيه است كه دوشنبه شب در گفت وگو 
با شبكه يك سيما پخش شد. رئيسي اضافه كرد: 
آن دس��ته از خبرنگاران، اصحاب رسانه يا هر فرد 
مسئولي كه نارسايي يا فسادي را به مسئول مربوط 
يا مس��ئولان مربوط اعلام كرده، حتماً بداند كه در 
امان است. آيت الله رئيسي در ابتداي اين گفت وگو با 
گراميداشت ياد شهداي هفتم تير، موضوع شفافيت 
را خواس��ت مردم عنوان كرد ك��ه تحقق آن نوعي 

صيانت بخشي براي همه دستگاه هاست. 
  شفافيت زمينه فساد را از بين مي برد

رئيس قوه قضائيه بار ديگر موضوع حساب هاي قوه 
قضائيه را مورد اشاره قرار داده و تأكيد كرد: هر چه 
به شفافيت بيشتر توجه شود، زمينه هاي فساد را از 
بين مي برد . حساب هاي قوه قضائيه يك دغدغه شده 
بود و عده اي آن را دستاويز مسائل سياسي قرار داده 
بودند و برخي نيز حقيقتاً دنبال اين بودند كه مسئله 
چيست. ما در اين زمينه گزارش داديم و در اين ارائه 
گزارش هم ضرر نكرديم. اين اطلاعات در معرض ديد 
مردم قرار گرفت و معلوم شد كه پول از كجا آمده، 
مبلغ آن چقدر است و كجا مصرف شده است. اين 
گزارش توانست براي مردم اطمينان بخش باشد.  

رئيس قوه قضائيه با بيان اينكه اين شفافيت به اطمينان 
بخشي دستگاه قضايي و كار قوه قضائيه و مردم كمك 
مي كند، تصريح كرد: در مسائل اقتصادي بنده تأكيد 

دارم، قانون اجرا شود؛ اصلًا بحث شفافيت را بعضي 
مي خواهند شعاري كنند. ولي ما معتقديم چه اشكالي 
دارد كه قرارداد ها پشت ويترين بيايد و همه بدانند؟ 
چه اشكالي دارد كه بدانند تسهيلات بانكي كه به افراد 
پرداخت مي شود، چه كسي گرفته است؟آن چيزي 
كه محرمانگي دارد، مسائل امنيتي است و اين موارد 
در هر كشوري هست. اگر مسائل پشت ويترين بيايد، 
خودش بازدارندگي دارد و مردم مي دانند كساني كه 
تسهيلات گرفتند، بايد در مقابل نظام بانكي كشور 
پاسخگو باشند. به نظر من اين شفافيت اگر هر چه 
بيشتر به آن توجه شود، هم زمينه هاي فساد را از بين 
مي برد، هم سلامت اداري را تضمين مي كند و هم در 

مجموعه قضايي كشور مؤثر است. 
  مدعي مبارزه با فساد بايد خود سالم باشد

رئيس قوه قضائيه درباره عملكرد دستگاه قضايي 
در زمينه مبارزه با فس��اد )دروني و خارج دستگاه 
قضا( طي يك سال گذشته گفت: دستگاه هايي كه 
امر مبارزه با فساد را به عهده دارند، بايد خودشان از 
سلامت كامل برخوردار باشند و هرگونه ناسلامتي را 
بايد براي خودشان سم بدانند و با آن با همه وجود 
برخورد كنند. اين يك اصل براي دستگاه هايي است 
كه در اين رابطه مسئوليت دارند و به ويژه آن هايي كه 
در خط مقدم مبارزه با فساد هستند؛ بنابراين صيانت 
از دستگاه قضايي و حفظ سلامت دستگاه قضايي 
اصلي است كه همواره بر آن تأكيد شده و مي شود. 
آيت الله رئيسي گفت: آمار فساد در دستگاه قضايي 
نسبت به ساير مجموعه ها، آمار بالايي نيست و حتي 
درباره تخلفات قضات، دادس��تان انتظامي قضات 
چندي پيش در جلسه مسئولان عالي قوه قضائيه، 
عدد يك درصد را اعلام كرد اما يك درصد هم براي 
مجموعه ما زياد است. رئيس قوه قضائيه بيان كرد: 
همين پرونده اي كه الان در خبرها مطرح اس��ت و 
متهم آن محاكمه مي ش��ود. اين پرونده يك روند 

نيست؛ بلكه يك استثناست. ما قضات پاك و سالمِ 
زيادي داريم. در ديوان عالي كشور قاضي داريم كه 
همين الان اجاره نشين است و از اين  موارد درساير 

مراجع قضايي هم كم نيستند. 
  هيچ منطق�ه ممنوعه اي در ق�وه قضائيه 

نداريم
رئيس دستگاه قضايي در پاس��خ به اين سؤال كه 
منطقه ممنوعه در مبارزه با فساد كجاست، تأكيد 
كرد: ما هيچ منطقه ممنوعه اي در قوه قضائيه نداريم؛ 
جز يك نكته كه من در جلسات اشاره كرده ام و در 
محضر مردم عزيز عرض مي كنم و به قضات محترم 
عرض كرديم كه فقط خط قرمز شما بي استناد حكم 
كردن و بي اس��تناد نظر دادن است وگرنه در مورد 
هركس و در هر جايگاه، پرونده اي مس��تند باشد و 
سخني مستند باشد، قابل پيگيري و تعقيب است 
و برابر قانون مورد رسيدگي قرار مي گيرد. وعده ما 
به مردم اين بوده كه هر پرونده اي كه در قوه قضائيه 
است، آن پرونده را رسيدگي كنيم و نتايج آن را به 
مردم عزيز عرض كنيم. در هر بخشي از قوه قضائيه 
در هر جا و هر استاني فساد را اعلام كنند، دستگاه 
قضايي موظف به رس��يدگي به آن است اما اينكه 
افرادي مورد افترا و اتهام قرار بگيرند و س��ندي در 
مورد آن ارائه نشود، بايد جلوي آن را هم گرفت. اين 
كار امنيت رواني جامعه را مختل مي كند و هم خلاف 

شرع و هم خلاف قانون است. 
  حمايت قضايي از سوت زن هاي افشاكننده 

فساد 
موضوع مهم ديگري كه مجري از رئيس قوه قضائيه 
پرسيد مسئله سوت زني و گرفتاری هايی كه بعضاً 
براي اصحاب رسانه در ارتباط با افشاي مفاسد ايجاد 
شده است، رئيس��ي در پاس��خ به اين سال كه چه 
تضمين و حاشيه امنيتي براي جامعه خبرنگاران 
وجود دارد، گفت: در قوانين بعضي از كشور ها اين 

قضيه وجود دارد كه مخبرين و كساني كه خلاف 
و فسادي را خبر می دهند، مورد حمايت و تشويق 
قرار گيرند. اين موضوع يك اصل اس��لامي است و 
در فقه ما و هم در قانون ما هم وجود دارد كه كساني 
كه فس��ادي را به مس��ئولان مربوطه اعلام كنند، 
حتماً بايد مورد تشويق قرار گيرند.  من اينجا اعلام 
می كنم آن دسته از خبرنگاران، اصحاب رسانه يا هر 
فرد مسئولي كه نارسايي يا فسادي را به مسئول يا 
مسئولان مربوط اعلام كرده، حتماً بداند كه در امان 
است. البته نكته اي كه بايد مدنظر باشد و در حاشيه 
بايد عرض كنم، اين است كه افرادي نيايند و تهمت 
بزنند و شايعه پراكني كنند و افراد ديگري را بدون 
استناد، مورد هتك حرمت قرار دهند؛ همه اين موارد 
مردود است و نبايد باشد و اگر كسي از فسادي مطلع 
شده است كه در حال اتفاق است و آن را به مسئول 
مربوطه اطلاع دهد، اين فرد به هيچ عنوان نه تنها 
نبايد تحت تعقيب قرار گيرد، بلكه بايد مورد تشويق 

هم قرار بگيرد. 
   ضرورت تفكيك بين جرم امنيتي و جرم 

سياسي
آيت الله رئيسي در پاسخ به پرسش مجري مبني بر 
اينكه گاهي مرز هاي جرم سياسي و جرم امنيتي 
خلط مي شود و بخشنامه حضرتعالي در رابطه با جرم 
سياسي بسياري از موارد را روشن كرد، گفت: مدتي 
گذشت تا جرم سياسي را قانونگذار تعريف كرد؛ اما 
وقتي آن را تعريف كرده و به صورت قانون درآمده 
است، طبيعتاً براي قاضي كه پرونده در دست دارد و 
براي خود فرد بايد قانون مدنظر قرار گيرد. وي گفت: 
اگر كسي امروز به مسئولي، به وزيري، به قاضي يا به 
بنده حرفي زد، اينكه عليه نظام نيست؛ عليه نظام 
حرف زدن يا عليه نظام اقدام كردن، غيراز عليه يك 

فرد يا مسئول حرف زدن است. 
رئيس قوه قضائيه گفت: بايد بين جرم امنيتي و جرم 
سياسي تفكيك قائل شويم و قانونگذار هم تفكيك 
قائل شده است. بايد بين اعتراض و اغتشاش تفاوت 
قائل ش��ويم. ممكن اس��ت فردي اعتراض صنفي 
بكند؛ اعتراض در رابطه با يك مجموعه اقتصادي 
و يا فرهنگي بكند. اعتراض كه نبايد مورد تعقيب 
قرار گيرد. ما خودمان اعلام كرديم اگر در اين يك 
سال واندي كه آمده ايم كسي نس��بت به ما نقد و 
اعتراضي دارد، اعتراضش را بكند؛ اغتشاش غيراز 

اعتراض است. 
  هركسي جرم كند س�روكارش با دستگاه 

عدليه است
رئيس قوه قضائيه بخش پاياني سخنان خود را به اين 
نكته اختصاص داد كه جامعه بري از جرم مطلوبيت 
دستگاه قضايي است، اما كسي كه مرتكب جرم شد 
سروكار وي با دستگاه عدليه است. رئيسي تصريح 
كرد: ما به دنبال آن هس��تيم كه در كشور مديران و 
دست اندركاران امور مردم، قانون مدارانه حركت كنند 
و به هيچ عنوان به خود اجازه تخلف از قانون را ندهند 
و بدانند كه اگر كاري را انجام مي دهند، بايد بر اساس 
قانون باش��د و چيزي را كه قانون به عنوان وظيفه 
مي داند، ترك نكنند. وي اضافه كرد: خسارت برخي 
از ترك فعل ها بيشتر از فعل هاست. واقعاً مسئولان 
بايد بدانند كه اگر در زمان خود وظيفه خود را انجام 
ندهند، اگر سال ها هم بگذرد سراغ آنها خواهيم آمد 

كه چرا در زمان خود كار خود را انجام نداديد. 

ژه
وی

 ریزشآراياصلاحطلبان 
بيسودهمنيست!

عكس يك روزنام��ه آرمان گفت وگو با مصطف��ي تاجزاده، 
محكوم امنيتي سال 88 است با تيتر »اصولگرايان از ريزش 
آراي اصلاح طلبان ضرر مي كنند«. روشن نيست اصولگرايان 
قرار است از كاهش آراي اصلاح طلبان چه ضرري ببينند. در 
متن گفت وگو اما خبري از ضرر كردن اصولگرايان نيست و 
روشن مي شود كه روزنامه آرمان جمله تاجزاده را به ميل خود 
تغيير داده است. تاجزاده در بخشي از اين گفت وگو مي گويد: 
»جناح رقيب بايد بداند كه نارضايتي مردم از اصلاح طلبان 
به نفع آنها تمام نمي ش��ود. آراي آنها در انتخابات اخير هيچ 
تفاوتي با انتخابات سال 9۴ ندارد و اين نشان مي دهد ريزش 
آراي اصلاح طلبان به نفع اصولگرايان نبود و باعث رويش آراي 
آنها نيست. اميد چنداني ندارم كه اين صحبت ها شنيده شود 
و فكر مي كنم آنها در فضاي ديگري سير مي كنند؛ چنان كه 
حتي انتخابات مجلس نيز نتوانس��ت آنه��ا را از خواب بيدار 
كند، همانطور كه اتفاقات س��ال هاي قبل نتوانس��ته آنها را 
درست متوجه وضعيت بكند. « تاجزاده مي گويد ريزش آراي 

اصلاح طلبان به نفع اصولگرايان نيس��ت، اما نمي گويد ضرر 
مي كنند و تفاوت اين دو جمله واضح است. 

نكت��ه جالب آنك��ه اينگون��ه هم نيس��ت كه ري��زش آراي 
اصلاح طلبان به نف��ع اصولگرايان نباش��د؛ اولاً ريزش آراي 
اصلاح طلبان نش��ان مي دهد مردم حداقل بخشي از نقدها 
در مورد اصلاح طلبان را پذيرفته اند و همين امر دس��تاورد 
كمي نيست. ثانياً ريزش آراي اصلاح طلبان احتمال پيروزي 
انتخاباتي اصولگرايان را بالا مي برد، آنچنان كه اصلاح طلبان 
يك عمر با كار سلبي و ريزش آراي اصولگرايان سعي كردند 

پيروز انتخابات باشند. 

 دولتبيناینافرادتقسيمشدهاست؟!
عباس س��ليمي نمين، كارش��ناس سياس��ي در بخشي از 
گفت وگوي تفصيلي خود با جام ج��م گفته كه  »دولت بين 
آقاي جهانگيري و آقاي نهاونديان كه زيرك تر است و چندان 
در ديد نيست و همچنين آقاي واعظي تقسيم شده است... 
آقاي روحاني به لحاظ فيزيكي و جسمي نمي تواند در تنظيم 
روابط بين افراد كابينه وقت بگذارد از اين رو ترجيح مي دهد 
كار را به كس��ي منتقل كند كه به او اعتقاد بيش��تري دارد 

بنابراين قدرت آقاي واعظي افزايش پيدا كرده است. «
او در مورد اينكه چرا قدرت واعظي بيشتر از جهانگيري شده 
هم گفته كه »اصلاح طلبان آقاي روحاني را به عنوان برترين 
گزينه مطرح كردند... احس��اس مي كردند آقاي هاش��مي 
مي تواند براي اهداف آنها نقطه اتكا باش��د آقاي روحاني نيز 
اين امر را متوجه است كه او را در مقام بازيگري سياسي قبول 
دارند و پيوند فكري رس��مي بين آنها وجود ندارد. از اين رو 
آقاي روحاني همواره دغدغه اي فكري نسبت به اصلاح طلبان 
دارد. بنابراين مي تواند به آقاي واعظي اعتماد كند ولي به آقاي 
جهانگيري اعتماد ندارد اين مسئله به داد و ستدهاي سياسي 
بر مي گردد كه آرامشي در اين حوزه وجود ندارد و رويكردها 

بر اساس منافع تقسيم مي شود و نه اعتقاد. «
او به تضاد و تغييرهاي اصلاح طلبان هم اش��اره كرده است: 
»زماني تندروهاي اصلاح طلب حتي ارتباط با پاكس��تان را 
نمي پس��نديدند چون عقيده داشتند پاكستان تحت تسلط 
امريكا اس��ت و حتي نبايد با ضياء الحق ارتباط برقرار كرد. 
امروز در متن هاي آقاي تاجزاده مي خوانيم كه بهترين فرصت 
براي مذاكره با امريكا است و چه و چه يعني تغييري اينچنين 

فاحش رخ داده است. «

  ايران و چين تا 25 سال آينده
قرن بيست و يكم قرن چين و آسيا اس��ت. زماني كه اين جمله در مراكز 
تحقيقاتی و محافل دانشگاهي غرب مطرح شد، بسياري درباره صحت آن 
ترديد داشتند اما امروز اين مسئله به يك واقعيت جدي در روابط بين الملل 

تبديل شده است. 
چندي پيش وزي��ر خارجه هند در واكنش به انتقاده��ا درباره همكاري 
نزديك كش��ورش با امريكا گفت در دنياي بعد از كرونا بايد ميان امريكا 
و چين يك متحد را انتخاب كرد. در چنين ش��رايطي و با توجه به تلاش 
امريكا براي براندازي نظام سياسي حاكم بر ايران همكاري تهران و پكن 
ضروری تر از پيش جلوه مي كند. البته ايران و چين از دهه 6۰ شمسي و 
همزمان با جنگ تحميلي عراق عليه ايران گسترش روابط خود را كليد 
زدند و در طول ۴۰ س��ال اخير چندين بار رؤساي جمهور دو كشور عازم 
ديدار از پايتخت هاي دو طرف شده اند. با اين حال و با وجود حسن نيت 
دوجانبه فرصت تبديل شدن اين روابط به يك رابطه راهبردي فراهم نشده 
است. در اين ميان و با توجه به فشارهاي تحريمي امريكا روي دو كشور 
فرصت مهمي به وجود آمده تا ايران و چين بتوانند روابط خود را در تمامي 
حوزه ها گسترش دهند. اين مسئله زماني مهم تر مي شود كه بدانيم خود 
چين نيز برنامه گسترده اي را براي سرمايه گذاری و گسترش تجارت با ساير 
كشورهاي دنيا دارد. جدی ترين اقدام در اين بار نيز برنامه »يك كمربند-
يك جاده« است كه هدف آن زنده كردن جاده ابريشم است. ايران نيز به 
عنوان يكي از قديمی ترين گذرگاه هاي اين مسير باستاني مي تواند پذيراي 
سرمايه گذاری های گسترده چيني ها در شرايط فعلي باشد. علاوه بر اين 
»يوان« به عنوان ارز ملي اين كشور مي تواند به عنوان ابزاري براي دور زدن 

تحريم ها مورد استفاده قرار بگيرد. 
خوش��بختانه با تصويب پيش نويس برنامه ۲۵ ساله همكاري بين ايران 
و چين قدم بزرگي در اين باره برداش��ته شده اس��ت. اين پيش نويس در 
حقيقت ادامه همان بيانيه دوجانبه سفر »شي جي پينگ« در سال 1۳9۴ 
به تهران است كه البته به دليل بعضي كوتاهي ها عملي كردن آن تاكنون 

به طول انجاميد. 
علي ربيعي، س��خنگوي دولت در تش��ريح امضاي اين توافقنامه گفت: 
پيش نويس برنامه ۲۵ ساله همكاري هاي مشترك ايران و چين به تصويب 
رس��يد كه اين امر پيش��رفت بزرگي در تعميق روابط با چين محسوب 
مي شود. نفس آن اثبات شكست سياست منزوي كردن ايران در جامعه 
جهاني توسط امريكا اس��ت. اين طرح اثبات كننده شكست هاي امريكا 
و سياست هاي اين كش��ور براي منزوي كردن ايران و قطع ارتباط ايران 
با جامعه بين المللي و عزم جمهوري اس��لامي بر توس��عه روابط با ديگر 

كشورها است. 
ربيعي بيان داش��ت: اين راهبرد با اتخ��اذ رويكرد برد - ب��رد و تأكيد بر 
سياست هاي متوازن جهت تأمين منافع متقابل، نويدبخش همكاري هاي 
طولانی مدت هم هست. مفاد اين طرح با طرف چيني به تفاهم رسيده و در 

آينده نزديك اجرايي مي شود. 
سخنگوي دولت گفت: به رسميت شناختن مشتركات فرهنگي، تشويق 
چندجانبه گرايي، حماي��ت از حق برابر ملت ها، تأكيد بر توس��عه بومي 
ديدگاه هاي دو ملت از جمله مواد مهم طرح همكاري ۲۵ ساله ايران و چين 
است.  با داشتن روابط عميق دوجانبه از زمان برقراري روابط ديپلماتيك 
در حوزه انرژي، زيرساخت ها، صنعت، علم و فناوري امروز گسترش قابل 

توجهي در گسترش روابط داريم و درحال تحقق اين برنامه هستيم. 
وي تأكيد ك��رد: در زيربخش هر ي��ك از اين موارد، طي��ف متنوعي از 
حوزه هاي همكاري مانن��د نفت خام، پتروش��يمي، راه آهن، اتصالات 
دريايي با هدف ارتقاي جاده ابريش��م و مباحثي در كنار توسعه مانند 
ريشه كردن فقر و بهبود معيش��ت مردم در مناطق كمتر توسعه يافته 
مورد توجه قرار گرفته اس��ت. نحوه عملكرد و اج��راي آن در مذاكرات 
جداگانه اي انجام خواهد شد. هيچ راهي غير از همه جانبه گرايي نداريم، 
اين مصوبه دولت پاسخي به سياست هاي منزوي كردن ايران و بخشي 

از سياست خارجي ما است. 
به نظر مي رسد با اجرايي شدن اين توافقنامه مي توان به كاهش مشكلات 
اقتصادي كش��ور اميدوار بود. وظيفه دولت نيز اين است كه با توجه به 
تمايل طرف چيني با قدرت تمام اي��ن پيش نويس را به مرحله اجرايي 
رسانده و زمينه استفاده از آن براي رونق اقتصادي كشور را فراهم كند. 

فرمانده نيروي زميني سپاه: 
 درباره امنيت كشور و ملت 

با كسي تعارف نداريم
فرمانده نيروي زميني سپاه از آغاز مرحله نهايي رزمايش »اقتدار 
ش�هداي كرد مس�لمان« نيروي زميني س�پاه در منطقه عمومي 
كردستان خبر داد و تأكيد كرد: ضد انقاب و حاميان آنها دريافته اند 
كه ما در موضوع امنيت كشور و ملت ايران با كسي تعارف نداريم. 
به گزارش س��پاه نيوز، سردار س��رتيپ پاس��دار محمد پاكپور از آغاز 
مرحله نهايي رزمايش اقتدار شهداي كرد مسلمان نيروي زميني سپاه 
در منطقه عمومي كردس��تان از صبح ديروز خب��ر داد و گفت: منطقه 
رزمايش اقتدار شهداي كرد مسلمان از دهانه منطقه شيلر در مرز عراق 
تا ارتفاعات خشن چهل چشمه ادامه دارد و ابعاد بسيار وسيعي از منطقه 

را كه بيشتر آن از مرز شمال شرق عراق است، در بر مي گيرد. 
فرمانده نيروي زميني سپاه با تش��ريح اهداف تعيين شده در برگزاري 
اين رزمايش نيز گفت: رزمايش »اقتدار ش��هداي كرد مس��لمان« از 
جمله رزمايش هاي س��الانه نيروي زميني سپاه در شمال غرب، غرب 
و جنوب شرق كش��ور اس��ت كه در منطقه عمومي كردستان در حال 

برگزاري است. 
سردار پاكپور در ادامه با اشاره به اهميت برگزاري رزمايش اقتدار شهداي 
كرد مسلمان در منطقه كردستان، گفت: منطقه اين رزمايش متصل 
به مرز اقليم شمال عراق است و ممكن است برخي تروريست ها از اين 
جغرافيا استفاده و در اين منطقه حضور پيدا كنند كه يكي از مهم ترين 
اهداف اين رزمايش پاك سازی اين مناطق از لوث تروريست ها است. 
فرمانده نيروي زميني سپاه در ادامه از هدف قرار دادن عقبه ها و مقر هاي 
تروريست ها در نقاط پيراموني رزمايش خبر داد و گفت: در سال هاي 
قبل نيز اين عمليات ها با هدف پاك سازی منطقه از لوث تروريست ها و 
اشرار صورت مي گرفت و در واقع ضد انقلاب و حاميان آنها دريافته اند 
كه ما در موضوع امنيت كشور و ملت ايران با كسي تعارف نداريم. سردار 
پاكپور با تأكيد بر اينكه هر نقطه اي را كه تروريست ها در آنجا حضور، 
سازماندهي و استقرار داشته باشند، مورد حمله قرار خواهيم داد، افزود: 
در سال 97 و 98 نيز مركز تروريس��ت ها در كوه سنجق و مقرهايي در 
حاشيه مرزي با اقليم عراق مورد حملات موشكي، پهپادي و توپخانه اي 
نيروي زميني سپاه قرار گرفت. وي با تأكيد بر اينكه پاك سازی منطقه 
از لوث تروريست ها را با قدرت ادامه خواهيم داد، گفت: در سال جاري 
نيز هر حركتي را كه از سوي تروريست ها انجام پذيرد با قاطعيت پاسخ 
خواهيم داد. سردار پاكپور همچنين تأكيد كرد: مسئولان اقليم شمال 
عراق و مسئولان دولت دوست و برادر عراق بايد بر مرزهاي خود سيطره 
و اشراف بيشتري داشته باشند و نسبت به از بين بردن زمينه هاي سوء 

استفاده گروهك هاي تروريستي از اين مناطق اقدام كنند. 
فرمانده نيروي زميني سپاه در پايان تأكيد كرد به مردم عزيز و عشاير 
شمال عراق نيز توصيه مي كنيم كه عناصر گروهك هاي تروريستي را 
از پيرامون خود طرد كنند و در صورتي كه توان اين اقدام را نداشتند از 
آنها فاصله بگيرند زيرا هر قرارگاه و پايگاهي مربوط به تروريست ها در 

كانون اهداف ما قرار دارد. 
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